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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak
az Országgyűlés elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 10/2014 .
(II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani Fazekas Sándor földművelésügyi miniszterhe z

„Mikor kíván végre tenni valamit a kormány a Dél-pesti Szennyvíztisztító Duna-ágat
érintő szennyezése ellen?”

címmel .

Tisztelt Miniszterúr!

Számos lakossági bejelentés érkezett hozzám az utóbbi időben a Dél-pesti Szennyvíztisztít ó
Telep működésével, valamint a Ráckevei-Soroksári Duna-ág szennyezettségével
kapcsolatban.
A problémát többek között az okozza, hogy záporid őszakban és hétvégéken beleeresztik a
Duna-ágba a tisztítatlan szennyvizet, mert a telep a megnövekedett szennyvízmennyisége t
nem tudja maradéktalanul kezelni . Emellett a szennyvíztisztító telep baktériumos tisztítás t
alkalmaz, amely a szennyező anyagok egy részét, - például a vegyi anyagokat nem képe s
tisztítani .
A szennyvíztisztítóra vonatkozó paraméterek továbbá szintén előidézői a problémának. A
Duna értintett ága ugyanis inkább állóvíz, miközben a megengedett szennyvízparamétere k
folyóvízre vonatkoznak, vagyis sokkal több szennyez ő anyag kerülhet a Dunába legálisan
annál, mint amit a folyó fel tudna dolgozni . A Hatóságok felé jelentett, a
tisztítóberendezéseken áthaladt kibocsátott szennyvíz adatai tehát hiába felelnek meg a
határértékeknek, jelent ősen szennyezik a Duna-ágat .

Fővárosi Csatornázási Művek Zrt . a kialakult probléma kapcsán az alábbi tájékoztatást adta,
melyben ők sem tagadják, hogy a Dél-pesti Szennyvíztisztító Telep id őnként tisztítás nélkül
enged szennyezett vizet a Dunába :
„A dél-pesti tisztító mű feladata a csatornahálózat által összegyűjtött, maximálisan napi 360
ezer m3 szennyvíz előmechanikai, illetve ezen belül maximum 80 ezer m3/nap szennyvíz
tápanyag-eltávolítással egybekötött biológiai tisztítása . Az 1966-ban üzembe helyezet t
szennyvíztisztító a bővítéseknek és folyamatos korszerűsítéseknek köszönhetően mára
nemcsak hazánk, hanem Európa egyik legkorszer űbb szennyvíztisztító üzeme. A telep



vízgyűjtő területén a két világháború között épült csatornák egyesített rendszer űek, ami azt
jelenti, hogy egy rendszeren keresztül, közös csatornában kerül elvezetésre a szenny- és
csapadékvíz. Az elmúlt évtizedekben azon túl, hogy a vízgyűjtő területen jelentősen nőtt a
beépített és burkolt területek nagysága a zöld felületek rovására, az es őzések intenzitásának
növekedése miatt is egyre több csapadékvízzel hígított szennyvíz érkezik a
csatornarendszeren keresztül a szennyvíztisztító telepre . Felhőszakadások, nagy csapadékok
során érkező vizek biológiai tisztítására napi 360 ezer m3 el őmechanikai és 80 ezer m3
biológiai tisztító kapacitás áll rendelkezésre. ( . . .) Amennyiben ezt a határt, a 360 ezer
m3/nap-t (4,16 m3/sec-t) is túllépi az érkező vízhozam, akkor hatósági előírás szerint, a
lakott területek elöntés elleni védelme érdekében a többlet elkerülő vezetéken keresztül, a
Dél-pesti Szennyvíztisztító Telep tisztító fokozatait nem érintve kerül elvezetésre a
befogadó folyóba ."

A probléma tehát létezik és az emberek egészségét is jelent ősen veszélyezteti. A
mérgezett víz és a fertőzött halállomány súlyos egészségügyi problémákat okozhat .
Emellett az évente elpusztuló több tonna hal újra és újra jelentős kárt okoz a
horgászoknak.

A fentiekkel kapcsolatban az alábbi kérdésekre várom válaszát :

1. Miért nem tesz semmit a kormány a Ráckevei-Soroksári Duna-ág
szennyezettsége ellen ?

2. Miért nem vezeti át a Dél-pesti Szennyvíztisztító a kibocsátott szennyvizét a
Nagy-Dunába?

3. A tisztítóberendezéseken áthaladt kibocsátott szennyvízparaméterek határértéke
miért folyóvízre van megállapítva? Terveznek-e ezen változtatni ?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2017. november 22 .

Szabó Tímea
Független országgy ű lési képviselő
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